
 

 
 
 

 

Referat 
 
Generalforsamling           

Generalforsamling AutoCamperRådet 
Lørdag den 22. april 2023 klokken 13:00 – ca. 14:45  
Mødet afholdes i Den gule Salon på Egeskov Slot, Egeskov Gade 22, 5772 Kværndrup. 
 

Indkaldte deltagere med stemmeret (hver forening/organisation har 2 stemmer): 
Anne Norup   AN Dansk AutoCamper Forening 
Marianne Illemann  MI Dansk AutoCamper Forening 
Jan Pedersen  JAP DK-Autocam  
Joan Pedersen  JOP DK-Autocam    
Jan Ole Schlie  JS CamperVenner 
Knud Christoffersen  KC CamperVenner 
DCU 1   ?? Afbud 
DCU 2   ?? Afbud 
 

Endvidere indkaldes følgende uden stemmeret (bestyrelsesmedlemmer fra 
AutoCamperRådet): 
Hans Bækvang  HB Dansk AutoCamper Forening 
Gert Melchiorsen  GM Dansk AutoCamper Forening 
Jørgen Nielsen  JN CamperVenner  (Afbud) 
Ole Juhl Andersen  OA CamperVenner 
Helmut Madsen  HM DK-Autocam 
Flemming Stagis  FS DK-Autocam 
Per Frederiksen  PF Webmaster 
Anne-Vibeke Isaksen  ?? DCU  (Afbud) 
Lars Foged   ?? DCU  (Afbud) 
 
 

Dagsorden: 
1. Valg af dirigent og valg af referent 
2. Velkomst til nye deltager i AutoCamperRådet 
3. Bestyrelsens beretning for 2022 
4. Fremlæggelse og godkendelse af revideret regnskab  

o Årets overskud 17.300 kr. 
o Se bilag 

5. Budgetorientering for indeværende år 
o Forventede indtægter kr. 93.700 kr. og udgifter 92.000 kr. Budget overskud 1.700 

kr. 
o Se bilag 

6. Godkendelse af kontingent for 2023 
7. Status over ”Områdeambassadører” 
8. Indkomne forslag 

o Ændring i §2: Kompensation for udgifter – Se Bilag 
o Ændring i §3, stk. 3. Varsling ændres – Se bilag 



 

 
 
 
 
 

o Ændring i §3, stk. 4. Ændring af stemmeantal – Se bilag 
o Ændring i §3, stk. 5. Ændring af tale-/stemmeret – Se bilag 
o Ændring i §3, stk. 8 og 9. Ændring vedrørende ekstraordinær generalforsamling – 

Se bilag  
o Ændring i §3, stk. 9. Ændring vedrørende eksklusion – Se bilag  
o DACF ønsker, at ACR arbejder med følgende punkter 

• Udligningsafgiften 

• Betaling for kørsel over Storebælt 
9.   Valg af bilagskontrollant 
10. Eventuelt 
11. Generalforsamling 2024 
 
 

Referat 
Ad 1.:   Valg af dirigent og valg af referent 
 PF blev foreslået som dirigent og FS som referent. 
 Begge blev valgt med applaus. 
 Dirigenten kunne konstatere, at generalforsamlingen var indkaldt korrekt, da den var 
varslet den 20. februar 2023 
 
Ad 2.:   Velkomst til nye deltager i AutoCamperRådet 

 HB bød deltagerne velkommen og der blev foretaget en kort præsentationsrunde.  
 
Ad 3.:   Bestyrelsens beretning for 2022 

2022 har været et udfordrende, men også spændende og et aktiv år for AutoCamperRådet. 
Udfordrende fordi sommeren var præget af avisskriverier om uhensigtsmæssig adfærd af 
camperfolk. 
Hvorvidt det var en generel tendens eller blot enkeltstående tilfælde, var svært at afkode. 
Rådet reagerede, dels ved at stille op til interviews og dels med læserbreve for at imødegå 
historierne. Vi henvender os også til den lokale politiske ledelse og tilbyder vores bistand, 
hvis der er røre om autocampere i en kommune. 
Bestyrelsen besluttede samtidig at udarbejde en folder: Etik og Moral for autocampere. Det 
var i erkendelse af at der er mange nye ejere, der kan have behov for lidt guidning. 
Folderen er omdelt på messer og til forhandlere. Vi er glade for at den er blevet rigtig godt 
modtaget. 
Vi må desværre konstatere at vores indflydelse ikke har rakt til at formå EU til at komme 
med passende lovgivning for vægtgrænserne for autocampere. Vi var svært skuffede da vi så 
udkastet til lovgivning, som betyder at vægtgrænsen kun rykkes for biler med ”alternativt 
brændstof”, dvs. ikke for biler drevet af benzin eller diesel. Rådet sendte straks et 
høringssvar til EU i håb om at få lempet disse regler. Vi foreslår at ”normalt” brændstof også 
kan være gangbar til de højere vægtgrænser indtil 2035 eller at de højere vægtgrænser kan 
gælde for biler med Euronorm 6 eller derover. Begge forslag i et lønligt håb om at nogle 
autocampere ville få gavn af de højere vægtgrænser. Lige nu kan optimismen dog ligge på et 
lille sted. 
 
 



 

 
 
 
 
I løbet af året var der flere kommuner, der åbnede op for et samarbejde med ACR om 
autocamperturismen i deres kommune. Det ser vi som et udtryk for at kommunerne har fået 
øjnene op for den indtægt som autocampere som helårsturisme bidrager til, men selvfølgelig 
også et ønske om at en ”fredelig” sameksistens mellem camperfolket og kommunens 
indbyggere. 
Udover kommuner modtager Rådet også en del henvendelser fra private om etablering af 
autocamperpladser, det kan være private havne og gårdejere der ønsker at etablere pladser. 
Rådet har tilknyttet netværk af 14 områdeambassadører, som har været meget aktive i 2022. 
De er opmærksomme på, hvad der rører sig i lokalområdet og bistår med at vejlede 
kommuner og lokale grundejere, der vi etablere pladser for campere. 
Rådets sammensætning 
På en ekstraordinær generalforsamling afholdt den 8. november 2022 blev det besluttet at 
optage Dansk Camping Union i rådet fra 1.1. 2023. De øvrige medlemmer er DK-Autocam, 
CamperVenner og Dansk AutoCamperForening 
Det betød at AutoCamperRådet blev endnu stærkere. Vi har store forventninger til dette 
samarbejde, hvor vi kan stå endnu stærkere når autocampere er på den politiske dagsorden 
både lokalt og nationalt. 
For 2023 blev det aftalt at DCU betaler samme medlemskontingent som Dansk AutoCamper- 
Forening. 
Sammensætningen af bestyrelsen har ændret sig i løbet af 2022 idet Ole Berg fra DACF og 
Morten Jul Lægaard fra DK-Autocam udtrådte midt på året. 
I stedet blev Helmuth Madsen fra DK-Autocam og Hans Bækvang fra DACF udpeget. 
Bestyrelsen konstituerede sig med Hans Bækvang som formand, Jørgen Nielsen som 
næstformand og kasserer, Flemming Stagis som sekretær. 
Per Frederiksen er tilknyttet som webmaster. 
Den ordinære generalforsamling blev afholdt 2.april 2022. 
Bestyrelsen har afholdt 4 bestyrelsesmøder, heraf 1 møde virtuel. 
 
Beretningen blev godkendt uden kommentarer. 

 
Ad 4.:   Fremlæggelse og godkendelse af revideret regnskab  

HB fremlagde regnskabet for 2022, der udviste et overskud på 17.300 kr. 
Årets overskud samt egenkapitalen udgør nu godt 110.000 kr. 
 

Ad 5.:   Budgetorientering for indeværende år 
HB fremlagde budgettet for 2023, hvor der forventes indtægter kr. 93.700 kr. og 
udgifter 92.000 kr. Budget overskud 1.700 kr. 
Det skal bemærkes, at DCU’s indtræden har betydet en merindtægt på 24.000 kr. 
Der var en længere diskussion omkring opdelingen af medlemskontingentet i 
henholdsvis direkte kontingent og i tilknyttede bannerreklamer. 
AN bemærkede, at DACF under foreningsbannerreklamer var anført med 8.500 kr. 
ikke var korrekt. 2.500 kr. skal overflyttes til ”bannerreklamer i øvrigt” så DACF-
beløbet ændres fra 2,500 kr. til 5.000 kr. 
Justeringen har ingen indflydelse på slutresultatet. 
Bestyrelsen skal arbejde med muligheden for at ændre kontingentet til en ”ren” 
betaling pr. medlem i foreningerne.  
 



 

 
 
 
 
 

Ad 6.:   Godkendelse af kontingent for 2023 
Forsamlingen fandt det lidt ”bagudvendt”, at generalforsamlingen skulle godkende 
kontingent 2023, når indbetalingerne allerede var foretaget pr. 1. marts 2023.  
Efterfølgende opdagede MI, at der fejlagtigt var anført 2023 og ikke, som det skulle 
have været, 2024. Sekretæren beklager fejlen, som ikke vil gentage sig næste år. 

 
Ad 7.:   Status over ”Områdeambassadører” 

 GM redegjorde for arbejdet med områdeambassadørerne.  
Der er p.t. 14 områdeambassadører, som er guld værd for ACR, da de har fingeren 
på pulsen i lokalområderne. Der er behov for yderligere 2, på henholdsvis Bornholm 
og i Nordjylland. 
Der har været stor aktivitet i bl.a. Middelfart, på Lolland, og i Tønder, Ribe og ved 
Kammerslusen har en områdeambassadør været dybt involveret. 
Også etablering af en autocamperplads på Kastrup Lystbådehavn skyldes en 
områdeambassadør. 
Thisted Kommune har afsat 1 mio. kr. til turistfremme. Også her er der et godt 
samarbejde med den lokale områdeambassadør og kommunen. 
Der afholdes møde med områdeambassadørerne den 16.-17. september 2023. 

 
Ad 8.:   Indkomne forslag 

DACF havde indsendt 2 forslag, som de ønskede bestyrelsen skulle arbejde videre 
med. Det drejede sig om henholdsvis udligningsudgiften benzin/diesel og om en 
tydeliggørelse af broudgifterne på Storebælt.  
Vedrørende udligningsudgiften skal bestyrelsen søge om foretræde hos Erhvervsud-
valget og vedrørende broudgifterne vil bestyrelsen rette en henvendelse til A/S 
Storebælt. 
 
Bestyrelsen havde fremsat ændringsforslag til 7 paragraffer i vedtægterne. 
Efterfølgende behandles de enkelte ændringer i forkortet form: 
Ændring i §2: Kompensation for udgifter. 
 Her ændres transportudgifter til udgifter og forplejning tilføjes. 
 Godkendt  
Ændring i §3, stk. 3. Varsling ændres 
 Minimum 2 måneders varsel ændres til minimum 4 ugers varsel 
 Godkendt 
Ændring i §3, stk. 4. Ændring af stemmeantal 
 Ændringen drejede sig om stemmeantallet til de delegerede fra 2 til 3. 
 Ændringen IKKE godkendt. 
Ændring i §3, stk. 5. Ændring af tale-/stemmeret- 

Bestyrelsesmedlemmer ønskede at kunne deltage på lige fod med de 
delegerede, Altså nu også med stemmeret og ikke blot taleret. 
Godkendt. 
Ændring i §3, stk. 8 og 9. Ændring vedrørende indkaldelse til 
ekstraordinær generalforsamling.  

 Ændringerne drejede sig primært om tidsfristerne. 
 Ændringerne blev IKKE godkendt. 
 
 



 

 
 
 
 
 
Ændring af §6. Ændringen var vedrørende webmasterens stilling i bestyrelsen. 
 Det ønskedes præciseret, at webmasteren ikke har stemmeret.
 Dette blev godkendt. 
Ændring i §3, stk. 9. Ændring vedrørende eksklusion. 

Her ønskedes præciseret, at en medlemsforening kunne ekskluderes 
fra ACR. 
Dette blev godkendt med tilføjelse af, at en eksklusion skulle have ¾ 
flertal, §8, stk. 4. 

 
Ad 9.:   Valg af bilagskontrollant 

Leif Norup (DACF), der hidtil har stået for bilagskontrollen, ønskede at trække sig 
tilbage og forsamlingen takkede for mange års tro tjeneste.   
Bente Madsen (DK-AutoCam) blev foreslået og blev valgt. 

  
Ad 10.:   Eventuelt 

Her drøftedes udelukkende et enkelt punkt, nemlig udfaldet af møde mellem 
CampingOutdoorDenmark (CODK) afholdt dagen før generalforsamlingen. 
Der skal gøres opmærksom på, at ACR er en forbrugerorganisation, mens CODK er 
en erhvervsorganisation, så der vil være en form for interessekonflikt. 
Baggrunden for mødet var en artikel i JydskeVestkysten, der refererede til et møde 
på Rømø mellem CODK og en lokalpolitiker med sæde i Folketinget. På mødet 
havde man drøftet muligheden for at oprette en særlig kategori til autocampere, så 
der ikke længere ville være tale om en personbil. Dette ville være imod ACR’s 
ønsker, da det ville kunne medføre fremtidige restriktioner for autocampere.  
På mødet mellem CODK og ACR gjorde OCDK opmærksom på, at ønsket om 
oprettelsen af den nye kategori var kommet fra forhandlere af autocampere, da dette 
ville kunne betyde lettelser ved import og indregistrering af autocampere. 
Endvidere gjorde CODK opmærksom på, at det nuværende campingreglement gør 
det svært for campingpladserne at ændre parceller for campingvogne til mindre 
parceller for autocampere. Der skal arbejdes på ændring af campingreglementet, så 
campingpladserne får lettere ved at agere under en omstilling fra campingvogne til 
autocampere. Ligeledes skal der arbejdes for nationale regler og ikke for individuelle 
regler i de enkelte kommuner. 
Mødet endte med, at der blev lagt op til et fremtidigt samarbejde for drøftelse af 
fremtidige muligheder. 

 
Ad 11.: Generalforsamling 2024 

Forslag lørdag den 13. april 2024 kl. 13:00.  Sted foreslås værende:  
Cafeteriakroen, Langebjergvej 1, 7362 Hampen.  
 
 

Formanden sluttede af og takkede for god ro og orden under mødet. 
 

 
Flemming Stagis 
28. april 2023 (foreløbig dato) 
 


